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Spørgsmål nr. 24 fra Folketingets Retsudvalg vedrørende forslag til 

lov om ændring af straffeloven, retsplejeloven, lov om våben og eks-

plosivstoffer, lov om politiets virksomhed og lov om fuldbyrdelse af 

straf m.v. (L 112):

”Ministeren bedes oplyse, hvad der er baggrunden for, at mini-
steren, der i 2008 krævede, at rockerborge skulle forbydes i 
byerne, ikke længere kræver dette. Der henvises til artiklen 
”Rockerudvalg gør naboerne pessimistiske”, bragt på 
www.dr.dk den 9. april 2014. 
http://www.dr.dk/Nyheder/Politik/2014/04/09/0409153205.ht
m.”

Svar:

Som det fremgår af det talepapir, der lå til grund for min besvarelse den 9. 

april 2014 af samrådsspørgsmål A-C vedrørende lovforslaget fra Folketin-

gets Retsudvalg, og som er oversendt til Retsudvalget med min samtidige 

besvarelse af spørgsmål nr. 18, er det grundlæggende min holdning, at jeg 

helst var rockerborge foruden, og at rockerborge slet ikke hører hjemme i 

boligområder, hvor børn gerne skal kunne færdes trygt på gaden.

Som jeg også gav udtryk for under samrådet den 9. april, sætter grundlo-

ven grænser for, hvor langt vi kan gå. Vi har at gøre med nogle helt grund-

læggende frihedsrettigheder. De gælder for alle – uanset om man i det 

konkrete tilfælde kan lide det eller ej. Og når det gælder grundloven må vi 

ikke gå på kompromis. 

Men bekæmpelse af rockerborge er et vigtigt område. Derfor har regerin-

gen besluttet at nedsætte et udvalg, så vi kan få afprøvet og undersøgt alle 

tænkelige muligheder og få alle idéer og forslag til, hvordan vi yderligere 

kan styrke indsatsen mod rockerborgene, på bordet. Og få dem diskuteret 

grundigt.

Der henvises i øvrigt til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 19 ved-

rørende lovforslaget fra Folketingets Retsudvalg.


